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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 23. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 27. 4. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, JUDr. Jakub  Drápal, MPhil, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Pacovský, 

Ing. Lubomír Brož, Mgr. Karel Hanzlík, MUDr. Tomáš Kaštovský, Mgr. Petr Prchal, MPA  

Omluveni: Milan Maruštík, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D.  

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Tomáš Jílek - předseda představenstva Technologie 
hl. m. Prahy, a.s., Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Ludvík Klema - ředitel 
Městské policie hl. m. Prahy, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - 
náměstek ředitele KŘ pro vnější službu, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, Hayato Okamura   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP     

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Prezentace společnosti Technologie hl. m. Prahy se zaměřením na spolupráci se složkami Integrovaného 
záchranného systému 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za březen 2021 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za březen 2021 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za březen 2021 

8. Informace o činnosti HZS HMP za březen 2021 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za březen 2021 

10. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. 

2. Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  

 
Ověřovatelem zápisu byl určen místopředseda výboru Knitl. 
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Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Bez příspěvku. 

4. Prezentace společnosti Technologie hl. m. Prahy se zaměřením na spolupráci se složkami Integrovaného 
záchranného systému 

Prezentaci na téma „Řešení problematiky dopadů provozu veřejného osvětlení a Městského kamerového systému 
do bezpečnosti metropole“ představil Tomáš Jílek, předseda představenstva THMP, a.s. V úvodu se zaměřil na 
pražské veřejné osvětlení, jeho technické parametry a využití. Zmínil fakt, že došlo k redukci světelné reklamy a tento 
trend bude také pokračovat.  Plánuje se nová Koncepce veřejného osvětlení, ve které budou znovu zatříděny veškeré 
komunikace.  Jako klíčové považuje hledání rovnováhy mezi přesvětlením versus "zdravým svícením" z hlediska 
bezpečnosti občanů. Za rok 2020 evidovali 36 případů stížností občanů na rušivé světlo. Z dlouhodobého hlediska je 
realizována výměna sodíkových výbojek HPS za LED zdroje. V tomto roce plánují vyměnit dalších 5 000 svítidel. Také 
přizval zástupce složek IZS, MP HMP a politického spektra na workshop týkající se přípravy Koncepce veřejného 
osvětlení. Je důležité, aby si každý zainteresovaný subjekt kladl své požadavky a našel se balanc mezi bezpečností a 
zdravým svícením. Termín dokončení Koncepce je v prosinci 2021 a bude vydána formou obecně závazné vyhlášky. V 
dalším bloku se zaměřil na Městský kamerový systém (dále jen „MKS“), na jeho technický popis, zainteresované 
subjekty a další. Správcem je THMP od roku 2020. U MKS je několik klíčových oblastí k nápravě např. GDPR, 
kyberbezpečnost, přesmluvnění stávajících smluv, zpracování nové Koncepce a další. Na závěr se dotkl tématu 
rozvojových priorit, kterými jsou zpracování Koncepce, která musí vzejít z široké diskuzní platformy, zapojení nových 
funkcionalit MKS (např. face recognition), zapojení vlastníků integrovaných částí MKS, uzavření nových smluv se 
správci i uživateli MKS atd. 
 
V rámci diskuze byla řešena funkcionalita Face recognition. Bylo sděleno, že probíhá analýza s cílem určit, jaký 
přesah má tato funkcionalita do stávající platné legislativy. V rámci Evropské unie se plánuje přijatí nové legislativy, 
ve které má být striktně popsáno jeho využití. Od zástupce policie bylo řečeno, že zavedení Face recognition se Praha 
nevyhne. Je využívána jinde ve velkých evropských městech. Uvítali by možnost vyhledávání ze záznamu např. při 
podezření terorismu, vraždy atd. Dalším tématem byly špatně osvětlené části úseků silnic. K tomuto bylo řečeno, že 
se jedná o majetkoprávní problém mezi Prahou a ŘSD. Usiluje se o převod určitých úseků do vlastnictví hl. m. Prahy, 
nicméně se jedná o dlouhodobý proces. 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za březen 2021  

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu. Zaznamenávají 
nárůst žadatelů o zaměstnání u Policie ČR. Nicméně z 300 uchazečů jich projde kolem 30. Oceňuje, že i středoškolští 
a vysokoškolští studenti vidí práci u Policie ČR jako příležitost, jak mít stabilní zaměstnání.  Stále se podílejí na 
činnosti kolem mimořádných opatření a jezdí na nejvíce exponovaná místa jako je Náplavka a další. Dále informoval, 
že 29. 4. 2021 je svolána demonstrace proti prezidentu ČR na Václavském náměstí. Očekávají velký počet účastníků. 
V sobotu 1. 5. 2021 budou dvě akce na Střeleckém ostrově. Může dojít ke konfliktu mezi oběma skupinami (Volný 
blok a anarchisté). Na všechny tyto akce jsou připraveni. Okomentoval situaci kolem akce Noční vlci. Nemají indicie 
na účast zahraničních účastníků. Praha bude poslední zastávkou, tudíž budou mít přesné informace o počtu 
účastníků. Naplánovány mají dvě akce, jedna je u Olšanských hřbitovů a druhá u bývalého pomníku maršála Koněva. 
Všude budou přítomni policisté. 

 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za březen 2021 

Úvodní slovo ke zprávě provedl Mgr. Ludvik Klema, náměstek pro výkon služby MP HMP. Sdělil, že stále prioritní 
činností je dohled nad mimořádnými opatřeními související s pandemií. Upozornil že se, díky nekoncepčnosti 
vládních úřadů, fatálně zhoršila respektovanost nošení roušek a respirátorů. A to zejména na volných prostranství. V 
uzavřených prostorech, na zastávkách MHD a v MHD se naopak toto opatření dodržují. A na tato místa se také 
strážníci MP HMP stále zaměřují. Ubezpečil členy výboru, že reagují a prošetřují všechny podněty, které dostanou. 
Stále probíhá v rámci MP HMP testování zaměstnanců. Vakcinace také pokračuje, kdy 200 zaměstnanců je plně 
naočkováno, 180 je po aplikaci první dávky a pokud vše bude probíhat jak má, tak v řádech týdnů bude naočkována  
většina zaměstnanců. 
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Diskuze: 
 
předseda Koubek - vyzdvihl připravenost strážníků MP HMP při činnosti týkající se např. vyhledávání osob v pátrání. 
 
náměstek Klema - reagoval s tím, že používají technologie, které jim velmi pomáhají. Také je důležitá místní znalost a 
spolupráce s Policií ČR. 
 
člen výboru Prchal - vznesl dotaz na důvod zvyšující se statistiky v oblasti přestupků proti veřejnému pořádku - jiné, 
kterých je o 24 000 více. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že nárůst se váže na mimořádná opatření. A to také zkresluje celou statistiku, jelikož za 
normálních okolností, by byla čísla malá. 
 
člen výboru Hanzlík - dotazoval se, zda zaregistrovali zvýšený zájem při náboru u MP HMP a dotaz směřoval i na 
Policii ČR. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že zájem je zvýšeny, ale síto při výběrovém řízení je velké a nedochází k dramatickému 
nárůstu nově přijatých strážníků. Také zaznamenali, že uchazeči se přihlašují s rozmyslem, že chtějí tuto práci získat 
(neodstupují při výběrových řízeních). Věří, že tento trend bude pokračovat a místa se budou zaplňovat. 

 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za březen 2021  

Úvodní slovo k tomuto provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Doufá, že se brzy vše vrátí k normálu, 
nicméně teď se čeká, jak se situace bude vyvíjet s postupně se uvolňujícími opatřeními. Jsou plně akceschopní. 
Vyzdvihl fakt, že složky IZS jsou schopny plnit svou činnost, i když jsou zatíženy mimořádnými úkoly související s 
Covidem. Dále informoval, že se postupně utlumují výpomoci (např. velkokapacitní převozy) a dále fungují odběrové 
vozy, na kterých participují spolu s HZS HMP. Na závěr požádal členy výboru, zda by mohli prostřednictvím svých 
zástupců ve Vládě ČR, podpořit dispečink lůžkové péče, který se nyní velmi osvědčil. Jedná se o velmi účinný nástroj 
pro plánování akutní i plánované péče. S tímto se ztotožňují všechny ZZS jednotlivých krajů. 

 

8. Informace o činnosti HZS HMP za březen 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Uvedl, že situace uvnitř HZS HMP je velmi 
příznivá, a proto budou od 1. 5. 2021 fungovat v klasickém režimu (tzn. nebudou se vytvářet personální rezervy, 
nepočítá se se zvýšenou pohotovostí JSDH atd.) Informoval, že 80 % všech pracovníků u HZS HMP je naočkováno 
první dávkou. Ve spolupráci s Magistrátem vytipovali klíčové JSDH podniků, které mají být, v co nejbližší době 
naočkovány. Také se plánuje očkování zástupců JSDH na území hl. m. Prahy. Mezi klíčovou činnost, kterou 
vykonávali, byl rozvoz vakcín praktickým lékařům. Celkem jich rozvezli 18 000. Byl to velmi logisticky složitý proces. 
Informoval o třech velkých požárech. Jeden se stal v Čakovicích a druhý na letišti Točná, kde hořel hangár. Historická 
letadla byla uchráněna. Při požáru v Praze - Braníku byli nuceni měřit množství škodlivin v ovzduší, jelikož se dlouhou 
dobu nedařilo dostat požár pod kontrolu. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - poděkoval za informace k JSDH. Již také proběhla kompenzace JSDH z rozpočtu městské části. 
 
ředitel Prudil - poděkoval starostům MČ, velitelům a členům JSDH za jejich práci. Věří, že jejich nasazení při různých 
MU bude ku prospěchu vzájemné spolupráce. 

 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za březen 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že stále působí jako základna pro 
přebírání, distribuci a skladování ochranných pomůcek, testů a dezinfekcí. Také pokračují v činnosti zaměřené na 
protipovodňovou ochranu. Proběhly standardní kontroly, ale i větší akce typu kontrola Čertovky. Připravuje se 
veřejná zakázka na důkladné vyčištění koryta Čertovky. Oblast odtahů se realizuje, ale kvůli Covidu byla v březnu 
utlumena. Na závěr informoval, že projekt "Městečko IZS" pokračuje. Připravuje se prezentace pro vybrané radní hl. 
m. Prahy. 
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10. Různé a závěr 

JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu přidala další informace týkající se zejména 
očkování. Sdělila, že příslušníci Policie ČR a HZS HMP jsou očkování zejména prostřednictvím Zdravotnického zařízení 
MV ČR. Proočkovanost u HZS HMP je velmi dobrá, u Policie ČR probíhá definovaným způsobem. Po diskuzích na 
úrovni tajemníků Krizových štábů vznikl seznam, který definuje osoby, které jsou nutné pro chod kritické 
infrastruktury, chod města, pro zajištění bezpečnosti města a další vybrané činnosti. Před měsícem byl cestou GŘ 
HZS předán na Ústřední krizový štáb. Již obdrželi informaci, že očkování této skupiny začne v nejbližší době, jelikož 
byla nahrána do centrálního rezervačního systému. Průběžně bude jednotlivým subjektům předána informace, že se 
vybrané osoby mohou registrovat k očkování. Dále uvedla, že bezproblémově funguje očkovací centrum KCP. 
Rozšiřovalo se zázemí a předpokládá se i rozšíření provozní doby. Paralelně s tímto má být v provozu státní očkovací 
centrum v O2 aréně a to i z důvodu příslibu větších dodávek vakcín. Na závěr informovala o zřízení odběrového místa 
na Mariánském náměstí. Předpokládají, že zájem o testování, při rozvolňování opatření, bude stále stejný, ne-li větší. 
Stále probíhá distribuce respirátorů, roušek, dezinfekce a testů do škol ve spolupráci se SSHMP. 
 
Předseda Koubek poděkoval členům výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 16:45 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, místopředseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


